

Afra von Velseck, Verweserin des Klosters Sonnenburg, an NvK. Sie präsentiert Johannes Lampl als neuen Kaplan zu St. Martin bei Sonnenburg. Die Kapelle sei durch den Tod des Vorbesitzers Albertus (Guldein) vakant. Das Präsentationsrecht besitze normalerweise die Äbtissin von Sonnenburg.¹⁾

Kopie (Insert in Nr. 5361 vom 5. September 1457): BRIXEN, DA, Konsistorialarchiv, Inneres Archiv, Lade 169 Nr. 6.
 Unter dem Text: Presentata die dominica ante Jacobi anno etc. lvii^o (24. Juli 1457). Conradus Zoppot.²⁾
 (links daneben:) Producta per magistrum Johannem Ebner³⁾ decima nona mensis augusti anno etc. lvii
 (19. August 1457), presente domino Johanne Laempel et assentiente.

Reverendissimo in Christo patri et domino, domino Nicolao tituli sancti Petri ad vincula sacrosancte Romane ecclesie presbitero cardinali, episcopo Brixinensi, domino meo graciosissimo, Affra, monasterii Beate Marie in Sunneburg ordinis s. Benedicti Brixinensis diocesis decanissa ac eiusdem in spiritualibus et temporalibus per sacrosanctam Romanam ecclesiam vestramque reverendissimam paternitatem administratrix specialiter deputata⁴⁾, obedienciam tam devotam quam dignam. Reverendissime in Christo pater et domine graciosissime. Vacante ad presens cappella S. Martini⁵⁾ prope dictum monasterium Sunneburg per obitum felicis recordacionis domini Alberti⁶⁾ ultimi et immediati eius rectoris extra Romanam curiam defuncti, cuius quidem cappelle presentacio sive ius presentandi ad me hac vice ratione administracionis antedictae, alias vero ad abbatissam prefati monasterii pro tempore existentem pleno et antiquo iure dinoscitur pertinere, ego itaque uti administratrix predicta precibus honorabilis viri domini Johannis Laempel⁷⁾ sacerdotis Frisingensis diocesis ob laudabilia probitatis et virtutum suarum merita, super quibus fideliorum commendatur testimonio et precipue dei contemplacione, ad cuius cultum ydoneus noscitur, inclinata eundem dominum Johannem eidem v. r. p. tamquam loci ordinario ad prefatam cappellam sibi cum iuribus et pertinenciis suis universis conferendum ipsumque de eadem investiendum duxi presentandum atque presentibus presento omni humilitate rogitanus, quatenus eadem vestra p. hanc meam presentacionem ratam et gratam habens ipsam gracie recipere, admittere et confirmare dictoque domino Johanni memoratam cappellam ad eandem in eam presentacionem conferre sibique ad eam consequendam executores deputare dignetur, subiciens me exinde semper ad singula p. v. r. mandatorum genera obedientissimam. Harum testimonio litterarum sigilli administrationis mee appensione minutum. Ex Brixina mensis julii die vicesima 2^a anno domini 1457.

¹⁾ NvK hatte allerdings bereits zwei Tage zuvor den Notar Christopherus Riethover als Kaplan eingesetzt; s.u. Nr. 5347 (1457 August 9), 5361 (1457 September 5).

²⁾ Konrad Zoppot, Brixner Domberr und Rentmeister des NvK

³⁾ Johannes Ebner, Brixner Domberr; s.o. Nr. 2560 Anm. 1.

⁴⁾ S.o. Nr. 4643.

⁵⁾ Die St. Martinskapelle südlich von Sonnenburg war dem Kloster Sonnenburg inkorporiert; s.o. Nr. 3594 Anm. 3, 4243 Anm. 13.

⁶⁾ Albertus Guldein, s.o. Nr. 4232 Anm. 13. Sein Tod kann zum Zeitpunkt der Präsentation noch nicht länger als sechs Monate zurückgelegen haben, da Michael von Natz eine Devolution an NvK ausschloss; s.u. Nr. 5361. S. auch Nr. 5347, wo die Frage noch offen gelassen wurde.

⁷⁾ Johannes Lampl; s. Trenkwalder, Seelsorgeklerus 349. Er war vielleicht verwandt mit dem Neustifter Chorberrn und Pfarrer von Völs Petrus Lampl (s.o. Nr. 3555f.) bzw. mit dem Brixner Gesellpriester Weikhard Lampl aus Hall (s.o. Nr. 4820 Anm. 8).